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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 18. juni 2013 stillet mig følgende 
spørgsmål 50 til L 199, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål 50

"Ministerens bedes kommentere henvendelsen af 18. juni 2013 fra Ole Andersen, 
Humble, jf. L 199 – bilag 63."

Svar

Ole Andersen har rettet fornyet henvendelse til udvalget med et ”udkast til min klage 
til EU”.

Ole Andersen hævder, at den seneste lovændring er baseret på en enkelt useriøs 
ansøgning om et 100 MW solcelleanlæg på et tag. Det er imidlertid ikke korrekt.

Ændringsforslaget af 11. juni 2013, som udmønter en politisk aftale mellem 
regeringen, Venstre, Dansk Folkeparti, Enhedslisten og Det Konservative Folkeparti, 
kommer først og fremmest som et resultat af, at solcelleudbygningen er gået 
hurtigere end forventet. Energinet.dk har den 21. juni oplyst, at der pr. samme dato er 
nettilsluttet 475 MW. Vi er dermed tæt på at passere en udbygning af solcelleanlæg 
på 500 MW, og der er således ikke langt til de 800 MW, som er rammen frem til 2020 
i den solaftale, der blev indgået i november 2012.

For at sikre, at der også kan komme en jævn solcelleudbygning i de kommende år, er 
det derfor nødvendigt at lægge et loft på udbygningen. Det er derfor foreslået, at de 
forhøjede afregningssatser begrænses til solcelleanlæg tilknyttet husstande og fælles 
anlæg, som desuden omfattes af en pulje på 20 MW årligt frem til 2017.
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